9. Тrpný rod 

А) Dokonavých sloves
 se tvoří stejně jako v češtině vazbou s příčestím minulým trpným -
tj. jmenným tvarem přídavných jmen slovesných minulých trpných - 

vynecháním koncovky -ый, -ая, -ое, -ые,  zjednodušením –нн- na - н a přidáním koncovky: v mužském rodě -0, v ženském -а, ve středním -о, v množném čísle -ые.

сделанный – сделан, -а, -о, -ы

убеждённый – убеждён, -а, -о, -ы 

умытый – умыт, -а, -о, -ы
V budoucím a minulém čase se připojuje tvar slovesa быть.
Будет/был написан.
B) Nedokonavých sloves.
 V češtině se vyjadřuje vazbou s příčestím minulým trpným nedokonavých sloves (je,byl, bude dělán) nebo zvratným slovesem (dělá se). 

V ruštině se vyjadřuje 

а) zvratným slovesem:
делается, делаются, делался, будет делаться
     dělá se, je děláno, …..

b) Pokud není důraz na činiteli děje nebo není třeba jej vyjádřit, lze trpný rod nahradit vazbou s neurčitým podmětem , která se vyjadřuje 3. osobou množného čísla nedokonavých sloves bez osobního zájmena  они.
На основе этого здесь выделяют две основные группы.

Na základě toho se zde vyčleňují/jsou vyčleňovány/vyčleňujeme dvě základní skupiny.
